
Agenda 13-04-2023 Vuilnis Oproer Vergadering
Prikken om 17:30 Eten om 18:15 Start 19:00

Aanwezig:
Anne, Fred, Jan, Jeroen, Jolanda, Jos, Koos, Larissa, Marion, Nico, Wanda, Zinzi

Afwezig:
Bieneke, Evelien, Frank, Marie-Anne, Michel, Peter, Roy, Teresa

1. Opening met kort rondje voorstellen, nieuwtjes en agenda vaststelling

Jan opent de vergadering en vraagt de nieuwe gezichten in de groep zich even kort voor te stellen.

Jos woont aan de Callandlaan en is daar containeradoptant. Het effect daarvan is meteen duidelijk, en
hij heeft twee medestrijders in zijn wijk gevonden.
Fred woont in de Jacob Geelbuurt en is ook containeradoptant. Tijdens het adoptantenuitje heeft Jan
hem gerekruteerd als BBV-er.

Aan de overige bekende aanwezigen vraagt Jan wat hij of zij de afgelopen tijd voor leuks heeft
meegemaakt op het gebied van schoon.

Larissa: ‘Ik heb met acht mensen door de buurt gelopen en geprikt. Toen we na anderhalf uur op huis
aan wilden gaan, bood iemand op straat spontaan aan om ook mee te helpen prikken.’
Anne: ‘Ik had van de week eerst wat gedoe rondom het beheer van prikkers bij de Denise, maar
vandaag is dat toch goed gekomen.’
Koos: ‘Voordat VuilnisOproer bestond, hadden wij in dit stukje park onze eigen oproer. Inmiddels zijn
we drie jaar verder. Kers op de taart is het recente barbecueverbod, dat zorgde namelijk voor heel veel
overlast en afval waardoor wij als buurtbewoners flink aan de bak moesten. Inmiddels zijn er al een
paar mooie dagen geweest, en is het park nog schoon. Dus het verbod werpt z’n vruchten af.’
Jan: ‘Het is belangrijk deze kleine successen te vieren. Soms heb je wel een lange adem nodig – drie
jaar in dit geval – maar goed dat het gelukt is.’
Wanda: ‘Ik ben containeradoptant en soms – als ik dan weer bijplaatsingen zie – wou ik dat ik de
mensen die dat doen zag, zodat ik ze kan aanspreken. Nu zag ik van de week twee jongens met een
kar vol laminaat richting de containers gaan. Dus ik liep er al heen met mijn sleutel. Daar waren ze heel
blij mee, alleen had ik geen tijd om te blijven. Dus ik heb hen de sleutel gegeven en gevraagd of ze die
weer door m’n brievenbus konden gooien na afloop. Dat hebben ze gedaan, na een paar dagen, met
een stuk chocola erbij.’
Jeroen: ‘Wij organiseren met een aantal buurtbewoners elke week actiemomenten, en we hebben voor
het eerst complimenten gekregen omdat je echt verbetering in de wijk ziet. Laatst maakte iemand die
vaak klaagt over zwerfvuil een melding van het onkruid dat tussen de tegels doorkomt en dat vond ik
leuk om te horen. Voorheen zag die man alleen het zwerfvuil en bijplaatsingen. Maar ja, dat lag er niet
meer want dat probleem is verholpen, dus dat is positief.’
Fred: ‘Mijn leukste schoonmoment was het ruimrondje Sloterplas. Het was een mooi prikmoment, dat
aan het eind wat jammerlijk afliep door de regen. Toen zijn we nog even wat gaan drinken bij de
watersportvereniging. Ik ben heel benieuwd wie er in mijn eigen buurt nog meer adoptant is, zodat we
ook in de wijk echt een vuist kunnen maken tegen zwerfvuil. Er zijn namelijk ook nog wel plekken die
meer toezicht nodig hebben.’



Larissa heeft Simone gesproken. Er komt een pilot met een telefoonnummer, waar je bijplaatsingen
kunt melden waarop naam en adres te vinden zijn, zodat de bijplaatser gelijk beboet kan worden door
handhaving.
Jos: ‘Ik prik regelmatig, en dat heeft ertoe geleid dat twee mensen zich spontaan aanmelden om ook
mee te helpen. Tijdens het prikken heb ik ook weleens een applaus ontvangen.’
Nico: ‘Ik was met Sem op de Talentschool. Daar hebben we drie klassen meegenomen om te prikken
en dat was heel leuk. De kinderen waren heel enthousiast. En ik werd leuk begroet door Annet. De
school vindt het ook een mooi initiatief.’
Zinzi: ‘Ik werd gemaild door een aantal collega’s van het gebiedsteam van Amsterdam-Zuid, die gaan
over duurzaamheid. Zij waren nieuwsgierig naar hoe wij e.e.a. bij Plein 40-45 aanpakken, dus daar
hebben we een rondje gemaakt om informatie uit te wisselen. Daarna zijn we naar Zero Waste
geweest en hebben we met de marktconciërge gesproken. Die twee ambtenaren die mee waren
sloegen steil achterover, die vonden het geweldig wat we daar doen en ze vonden het fijn dat zij niet
het wiel opnieuw hoeven uit te vinden voor hun stadsdeel. Door hun positieve reactie kreeg ik zelf ook
weer nieuwe energie.’
Jan: ‘Ik ben heel blij hoe het nu gaat met het parkeerterrein bij het Sloterparkbad na de
schoonmaakactie. Het is er nu netjes, en als dat niet het geval is, hoef ik Marcel maar te appen en het
is binnen een uur opgeruimd. De afspraak was dat wij het eenmalig schoonmaken en de beheerder
van het zwembad onderhoudt het vervolgens. Aangezien het terrein niet van de gemeente is, maakt de
gemeente het er ook niet schoon.’
Wanda: ‘Ik sprak Ronald Driessen onlangs. Hij heeft van het buurtbudget spandoeken laten maken en
hij vroeg zich af of wij daar iets mee kunnen doen, aangezien hij daar zelf op korte termijn niet aan toe
komt. Ze staan bij hem in de berging, maar het moet daar weg. Tweede punt is dat ik containersleutels
heb opgehaald, maar daar moet nog een sleutelhanger van VO aan. Die moeten nog besteld worden a
twee- tot vijfhonderd euro voor 100 stuks. Ik wilde gaan voor een duurzame optie als hout, leer of vilt. Is
daar budget voor?’
Jan: ‘Dit mag je even kortsluiten met Koos en Anne, hartstikke mooi idee.’
Wanda heeft nog een laatste punt in te brengen. Ze vindt het belangrijk dat VO een moderator rol gaat
invullen op de BBV-app. Met name omdat er nogal eens off topic onderwerpen voorbij komen, zoals
reclame voor taartjes e.d. Maar ook om te kijken hoe we mensen erbij kunnen houden. Volgens haar
krijgen we niet voldoende of niet de juiste bewoners mee in de actiemomenten bijvoorbeeld.

Jeroen: ‘We horen vaak dat er meer buurtbewoners bij de actiemomenten betrokken moeten worden,
maar volgens mij moet dat niet altijd het streven zijn. Of er nou 3, 10 of 5 bewoners meelopen, het is
voor mij altijd duidelijk dat de meldingsparaatheid omhooggaat en dat we zichtbaar zijn. Mensen
nemen een stukje eigenaarschap tot zich. Het effect is er.’

Jan: ‘Wat betreft de moderator. Ik kan me alleen dat ene incident van Hans Krikke herinneren als
ongepast, verder vind ik het motiverend om te zien wat mensen beweegt.’
Wanda: ‘Onlangs zijn er drie mensen uit de app gegaan, ik zou dan willen achterhalen waarom ze zijn
weggegaan. Misschien hebben mensen behoefte aan andere informatie dan die er nu op komt te
staan. Daar kun je als moderator op inspelen. Het is altijd goed om af en toe eens een peiling te doen.
Ik zou best zelf als moderator op willen treden.’

Jan gaat hiermee akkoord.

Nico: ‘Het is mij opgevallen dat er minder zwerfvuil ligt, nu het ramadan is. Wat normaal gesproken veel
gebeurt, is dat men overdag boodschappen doet, eten haalt, dit in de auto opeet en het afval naar
buiten kiepert. Ik zou dat feit willen gebruiken om met name de moskeeën hiervan bewust te maken.’



Wanda: ‘Hier is nu op de BBV-er een discussie over, maar ik zou het fijn vinden als iemand uit de
moslimgemeenschap zich hierover uitspreekt.’
Anne: ‘We hebben posters met de leuzen in verschillende talen gemaakt voor de
bewustwordingsfeestjes. Ze hangen bv. ook bij de buurtmoeders en zouden wel op meer locaties
kunnen hangen.’’
Jos: ‘Het blijft een gevoelig punt. Een van de adoptanten die ik had gevonden, is moslim. Wellicht kan
ik met hem bespreken of hij iets kan doen bij de moskee op dit gebied, en of hij zich wil aansluiten bij
het VO. Het is ook een jeugdprobleem.’
Koos: ‘Er is gewoon veel jeugd die moslim is, in NieuwWest Zij eten nu gewoon minder waardoor ze
ook minder afval produceren.’
Wanda: ‘Het gesprek hierover op de appgroep ontwikkelde zich wel goed vond ik.’
Zinzi: ‘Er zijn moslims die zich hierdoor echt heel erg benadeeld voelen.’
Wanda: ‘Dit probleem speelt ook heel erg bij het Boothuis. Daar ligt een parkeerplaats, waar heel veel
auto’s met jonge – veelal Turkse of Marokkaanse - mannen staan. Stuk voor stuk gooien ze hun
eetafval, asbak en ballonnen naar buiten en rijden daarna weer weg. Zij hebben veelal een
moslimachtergrond. Jan gaf ook al eens aan dat er een grote groep mannen is, die zich niet gezien en
verbonden voelt, en die daardoor ook niet aan te spreken is. Het interesseert ze niet. Juist daarom
denk ik dat ik als witte Amsterdamse vrouw hen niet kan bereiken. Ik wil ze ook niet veroordelen, want
ik weet niet wat de impact is van stelselmatig gediscrimineerd worden. Het is wel een groep die ik wil
bereiken.’

Jeroen: ‘Als je kijkt naar de bevolkingssamenstelling van Nieuw-West, vind ik het niet raar dat juist
deze groep jongeren met een migratieachtergrond veel van de vervuiling veroorzaakt. Het is gewoon
een feit. Maar er ligt hier ook een taak voor de jongerenorganisaties en er wordt daar ook aandacht
gegeven aan normen en waarden in NL en dat je niet alleen thuis opruimt maar ook de openbare
ruimte respecteert. Educatie op school is ook belangrijk. Volgens mij wordt het per generatie wel beter.’
Fred: ‘Mijn constatering is dat een goed onderbouwd, educatief programma op scholen organiseren
heel belangrijk is. Dan bereik je de jeugd en als het goed is, voeden die ook weer de ouderen op.’

Anne: ‘Dat is een van de actiepunten uit het Tien Actiepuntenplan. We proberen – samen met Zero
Mica - via video’s en sociale media scholen en leerlingen te bereiken. We ondersteunen scholen ook
met prikacties, door materialen aan te leveren en te gaan prikken met leerlingen. Het is per school
passen en meten wat werkt. We proberen alle scholen te benaderen, we hebben er nu vier waar we
echt actief zijn. We bieden bijvoorbeeld ook gastlessen aan van Sem en Nico, en ook van Plastic Soup
Foundation. (Larissa geeft trouwens ook gastlessen)’

Jan: ‘Het is heel waardevol wat er nu al is, maar we willen dit natuurlijk graag uitbreiden en structureel
willen maken. Daar is wel geld voor nodig, en menskracht.’

Larissa: ‘Ik ben bezig met een groot project op de school waar Anne’s kinderen zitten. Ik werk met
vijftienjarigen aan een kunstwerk van drie bij vier meter voor aan de schoolgevel. Ik heb de leerlingen
gevraagd om ook langs andere klassen te gaan en iedereen te informeren over hoeveel plastic er in
het milieu terechtkomt en wat ze kunnen doen om ons met het project te helpen. Het kan helpen als
leerlingen van andere leerlingen hierover horen in plaats van alleen maar volwassenen/docenten. Ik
werk nu met zes leerlingen aan dit project, en we kunnen nog hard plastic afval gebruiken, dus dat is
welkom!’

Jan: ‘Misschien is het goed als Nico een keer met Larissa meeloopt, en omgekeerd, zodat jullie
informatie kunnen uitwisselen.’

https://docs.google.com/document/d/1fAQ-6pska56bR8hInp5GRLisXRtT2GkZ/edit?usp=sharing&ouid=118437934101797698780&rtpof=true&sd=true


Jolanda: ‘Ik vraag me weleens af of de jongeren die zomaar van alles dumpen, wel weten wie hun zooi
eigenlijk opruimt? Het zijn vaak oudere mensen die bij die diensten werken, dus misschien zetten ze
hun eigen opa’s wel aan het werk. Misschien is een campagne die laat zien wie alle vuil opruimt wel
heel zinvol. De persoon erachter, niet de anonieme gemeente.’

Jan: ‘Goeie voor de ideeënbus. Ik vraag me af of er iemand morgen naar Zandvoort gaat? Zelf ben ik
verhinderd.’

Anne, Nico en Sem gaan naar de Plastic Avengers Conferentie 2023.

Jan: ‘Ik wil iets melden over de containertuintjes. Vandaag is het eerste rapport verschenen van de pilot
die heeft gedraaid in Oost, Zuid en Zuid-Oost. Dat komt helemaal overeen met het eerdere rapport dat
geschreven is over containertuintjes. Het komt erop neer dat er tot zeventig procent minder bijgeplaatst
wordt als er containertuintjes staan. Dat is nu bevestigd. De gemeente gaat er nu dus op inzetten. De
eerste ronde becommentariëren van het rapport heeft al plaatsgevonden. Peter en Zinzi en ikzelf
hebben daar een bijdrage aan geleverd. Het ziet ernaar uit dat die tuintjes uitgerold gaan worden en
daarbij gaat het om een immens bedrag, zo’n 35 miljoen. Maar het is dus berekend dat dat terug te
verdienen valt en het maakt de wereld weer een stukje schoner. Een interessante ontwikkeling dus.
Geen plastic matten, maar echt aarde met plantjes erin, die beheerd gaan worden door de gemeente.
Dat zou ik dan juist weer anders willen zien; namelijk een co-creatie met de buurt, waarbij bewoners
voor de tuintjes zorgen; zodat er eigenaarschap, communicatie en verbinding onderling ontstaat. Dat
punt hebben wij ingebracht, evenals de MAEX-index want die was nog nergens genoemd.
Ik heb de afgelopen twee maanden drie werkbezoeken gebracht aan t.w. grofvuil waar ik een ochtend
meereed, ik ben met Pantar mee geweest en ben bij het SIA-meldpunt geweest. De verhalen daarover
kunnen jullie teruglezen op de website en ik heb het gedeeld op de BBV-app. Er staan leuke adviezen
in, en die wilde ik hier nog even uitlichten. Een daarvan is bijvoorbeeld: hoe kun je nou het beste
melden? Het nadeel van commerciële apps is dat deze hun batch met gegevens maar 1 keer per dag
naar de gemeente sturen. Daardoor ontstaat vertraging, volgens de gemeente. Tweede nadeel is dat
daardoor geen terugkoppeling kan plaatsvinden. Wat er nu binnenkomt op de commerciële apps, gaat
de gemeente opnieuw inkloppen/ controleren. Kost dus relatief veel tijd en volgens de gemeente gaat
het via de SIA-melding eigenlijk toch ook heel goed. Waarop ik aandroeg, dat het bij de commerciële
apps wel heel handig is dat die kunnen zien waar je staat op dat moment. Dus dat zou ik ook voor de
gemeente app terug willen zien. Ik heb nog een aantal andere handige zaken genoemd, en het gaat er
allemaal in verwerkt worden. Maar wel pas in 2024, zo veel tijd kost het nu eenmaal. Het is ons al
eerder beloofd, maar nu staat het zwart op wit. Tot die tijd adviseert de gemeente gewoon een
SIA-melding te doen via de website, liefst met zo veel mogelijk foto’s en precieze omschrijving van het
probleem. Als je ziet dat iets is opgelost, meld dat dan ook. Dat betekent dat ze opdrachten kunnen
terughalen, zodat ze niet voor niets uitrijden.
Ik was nog nieuwsgierig naar de stand van zaken wat betreft de snoeproute, dus dat wil ik nu graag als
agendapunt opvoeren. Kun jij daar over vertellen Zinzi?’

Zinzi: ’Aan de Callandlaan, van het stuk vanaf het Calvijn tot aan het Sierplein, ligt veel zwerfafval.
Door middel van empathisch onderzoek – dat wil zeggen via de mensen die hier wonen, werken of op
andere wijze te maken hebben met deze straat – willen we informatie achterhalen naar hun drijfveren,
motivaties en hun gedachten over vuil en de buurt. Daar hebben we training in gehad via bureau MV
Design. Larissa kan er ook nog wat over vertellen.’
Larissa: ‘Het is een leuk project, want je vraagt niet direct naar een oplossing van het probleem, maar
je kijkt naar onderliggende waarden, wat vinden mensen belangrijk? We stellen open vragen, zoals
bijvoorbeeld ‘waar kijk je naar uit in de toekomst?’ Ik heb nu verschillende groepen geïnterviewd;
ondernemers, bewoners en leerlingen en iedereen wil eigenlijk hetzelfde. Dat is het mooie eraan; je



ziet wat verbindt en vindt daardoor haakjes waarop je kunt aansluiten. Het is een nieuwe manier waar
we allemaal aan moeten wennen maar het levert nu al mooie dingen op. Het bureau MV Design
verwerkt de gegevens.’
Zinzi: ‘Zij hebben ook het filmpje over plein 40-45 gemaakt, ze zijn bekend met de materie en het
gebied. Het levert interessante gesprekken op, ook binnen de gemeente. We krijgen nieuwe inzichten.
Er zullen t.z.t. bijeenkomsten worden georganiseerd om anderen hierover te informeren.’
Wanda vraagt wie verantwoordelijk/ eigenaar is van dit project?
Zinzi: ‘De gemeente organiseert dit en is opdrachtgever, maar we hopen natuurlijk dat iedereen een
stukje eigenaarschap pakt. We werken vanuit Google-drive, dus alle informatie is openbaar voor wie
het interessant vindt. Ik loop wat achter met het delen en uitwerken van informatie, maar het is wel
beschikbaar en ik kan er best over benaderd worden.’

Jan: ‘Goed om te weten is dat er iets over de snoeproute op de Callandlaan op onze website staat,
geschreven door Jos. Dat kan tegenover deze nieuwe werkwijze gezet worden, om het e.e.a. te
verhelderen, want het wringt wel.’
Zinzi: ‘Ik geloof dan meer in een gesprek, dan in een stukje op de website.’
Jos: ‘Als bewoner juich ik dit natuurlijk toe. Alleen maar stukjes tekst werken niet echt. Ik kijk wel
kritisch tegen dat empathisch interviewen, maar het is goed dat er beweging is. Het idee is sympathiek.
Ik denk dat het goed gaat komen met de buurt nu de gemeente er volop mee bezig is, de
buurtbewoners op de hoogte zijn via de woningbouwvereniging en de adoptanten/ BBV-ers er zijn om
te verbinden.
Ik ben wel heel sceptisch over het empathisch interviewen van de ondernemers. Zij wonen er tenslotte
niet en ondervinden geen last. Van de veertien zaken in dit rijtje, zijn er tien fastfood/ broodjeszaken.
Die gaan hun eigen gang. Het zijn aardige jongens hoor, maar ze hebben totaal geen interesse voor de
buurt. Die ondernemers moeten gewezen worden op hun verantwoordelijkheid, waarom kopen zij geen
eigen kliko om zwerfvuil tegen te gaan dat voortkomt uit hun zaak? Alle betrokken groepen kunnen zo
een steentje bijdragen. Ik woon hier al twintig jaar en zie hetzelfde probleem al twintig jaar. Het kost
veel energie en daarom ben ik sceptisch. Ik wil natuurlijk VO ondersteunen, maar we moeten ook
realistisch blijven. Er zijn bijvoorbeeld jongens die ’s nachts snacks en broodjes halen, met hun auto
naar een parkeerplaats rijden en vervolgens daar hun eetafval dumpen. Dat zijn voorbijgangers, die we
met empathisch onderzoek niet bereiken. Het systeem werkt niet overal helemaal hoe het moet, ben
bang dat wij zo door de gemeente worden ingekapseld, terwijl er voor hen ook een taak ligt.’
Zinzi: ‘Het is heel makkelijk om te zeggen dat Handhaving gewoon moet handhaven, en dat
Stadswerken maar gewoon moet schoonmaken en bewoners moeten gewoon hun troep niet op straat
gooien. In the end, doet iedereen zijn best. Vraag is wel ‘hoe dan?’ Het gaat om gedragsverandering
en een bepaalde mate van urgentie, positieve energie en veilige setting creëren. Hoe kun je met elkaar
dingen voor elkaar krijgen? Er is nu nul vertrouwen en binding. Er lopen te weinig handhavers rond,
dus daar ligt de oplossing ook niet. Dat kunnen we ook niet organiseren nu.’
Jan: ‘Goed dat we nu ook het geluid van Jos laten horen, waar ook Marion en Nico zich bij aansluiten.
Het is natuurlijk een nieuwe aanpak, waarbij we de ‘hufterige voorbijgangers’ sowieso niet goed kunnen
bereiken. Daarin gaan we onze energie ook niet steken, want dat is een onbegonnen zaak. Dat is maar
een klein onderdeel van het probleem.’
Anne: ‘Belangrijk om te weten dat we nu verschillende manieren hebben:
Wat we in het algemeen doen met VO, de specifieke aanpak van Jos, de hotspot-plannen/ interventies
van de gemeente, die drie hebben overlap maar hebben wel verschillende scenario’s. Het is niet
handig om die drie verschillende aanpakken tegelijkertijd te laten lopen, want dan kun je niet goed zien
wat aanslaat of goed uitpakt. Dan zit je een beetje in elkaars vaarwater.’
Larissa: ‘Zo ervaar ik het niet, ik zie het ook niet als een opdracht vanuit de gemeente. Ze geven
uiteindelijk wel het budget hiervoor, maar niet iedereen binnen de gemeente ziet het zitten, omdat de
aanpak zo anders is. Ik voel dat zelf ook, en daarom begrijp ik Jos’ sceptische instelling. Ik heb echter



ook gemerkt dat als je vertrouwen en verbinding blijft zoeken bij mensen, het op den duur positief kan
uitpakken. En soms duurt dat wel anderhalf tot drie jaar, zoals Koos ook al eerder aangaf. Je moet
zaadjes planten en op den duur gaat het groeien. Ik heb daar een heilig geloof in en net zoals Wanda
geef ik dat niet op. En ja, er komen nog interventies en actiemomenten waarin we betrokkenen zullen
meenemen.’
Wanda: ‘Jos vertelde eerder vanavond over leraren die bij hem om de hoek sigaretten staan te roken
en hun peuken op de grond gooien. Dat is een veelvoorkomend probleem. Binnenkort mogen
werknemers sowieso niet meer binnen een straal van vijftig meter van hun werk roken. Dat is wettelijk
bepaald. Dus ze moeten wel – volgens de wet – andere plekken opzoeken, en dat is dan al snel in de
wijk. Dat is dus eigenlijk het probleem, door die regelgeving komt wat wenselijk is voor de buurt in het
gedrang.’
Jos: ‘Ik wil nog benadrukken dat ik het project volledig steun; ik sta er niet negatief tegenover. Ik vind
alleen niet dat we hier een dorpsgevoel moeten gaan creëren in een stad die geen dorp is, en dat ook
niet zal worden. We moeten het probleem van de andere kant benaderen, dat is de insteek van mijn
stuk.’
Zinzi: ‘Wat jij bedoelt, is dat iedereen aangesproken moet worden op zijn verantwoordelijkheid, dus
helderheid over wie waarvoor verantwoordelijk is en daar goede afspreken over maken.’
Jos: ‘Ja precies. Want dat dorpsgevoel gaat er in onze buurt niet komen. Deze bijeenkomst vind ik wel
heel waardevol, dat VO zich sterk maakt voor het klimaat en de omgeving. Dat moet gestimuleerd
worden. Maar de gemeente heeft ook zijn verantwoordelijkheid.’

2. Secretariaat update (Anne)
Anne: ‘We hebben momenteel 84 leden en 44 BBV-ers. Het aantal van die laatste groep lijkt wat
verzadigd. Verder ben ik heel blij met Jan die nu vaker artikelen voor de website schrijft. We zijn onze
PR-dames een beetje kwijt momenteel, vanuit Iman is er radiostilte. Dus input voor de socials en
website ligt nu bij Jan en mij. Misschien kunnen we Mark een journalistiek stuk over de doneerring
laten schrijven; hier is veel om te doen geweest, waarom werkt het in de ene stad wel en in de andere
niet? We willen het hier uitproberen maar dan is het wel goed om de voors en tegens in kaart te
brengen, zodat we daar t.z.t. politici die daarover gaan naartoe kunnen verwijzen.
Mijn kantoordag is nu alleen nog op woensdagochtend. Het viel me daarbij op dat ik nog maar weinig
afspraken heb de laatste tijd. Het is misschien leuk om af en toe een lunchafspraak in te plannen bij Ru
Pare om bij te praten met wie dat wil. Als laatste wil ik melden dat dit weekend het Pleinfestijn op het
Lambertus Zijlplein plaatsvindt, en vraag ik me af of er iemand namens VO heengaat, ter promotie van
VO.’
Jan suggereert Suzanne daarvoor te vragen, en geeft het woord aan Koos.

3. Financiën update (Koos & Zinzi) Kikkerplein wel/niet meenemen?
Koos: ‘We hebben al twee keer een budget van vijftigduizend euro gehad. Dat is helemaal op, op een
klein restant na voor lopende zaken. Er komt wel weer meer geld aan. Dat is een wat hoger bedrag,
maar dat gaat ook deels naar het Kikkerplein. Dat is een wat gecompliceerd verhaal geworden, omdat
het bedrag boven de vijftigduizend euro is. Dat vraagt een andere systematiek; maken we er een
opdracht van, heeft het een Btw-voordeel maar dan moet het aanbesteed worden. Daar gaat ook weer
tijd overheen. Bij subsidie hoeft dat niet, daarover betaal je ook geen belasting. Ik heb er met een
accountant over gesproken en die gaf aan dat je over de voorbelasting weer wel een gedeelte moet
betalen. Het is een grijs gebied en de Belastingdienst is er zelf ook niet helemaal helder over. Ze zijn
ook bijna niet te bereiken en verwijzen je naar een inspecteur voor een vooroverleg. Dan ben je weer
zes tot acht weken verder. Laten we ervan gaan dat we de btw over het subsidiebedrag gewoon
moeten betalen. Dan is het goed dat het bedrag voor de Kikker eraf gaat, want dat wordt dan een eigen
opdracht. En dan is er de mogelijkheid – daar is Wim de Jong mee bezig - dat de gemeente de btw in
rekening brengt, dan kunnen we die terugvragen. Dat is een trucje, misschien lukt het niet, en dan tikt



de Belastingdienst de gemeente op de vingers, maar dat is in het verleden wel gedaan. Het is
ingewikkeld.’
Zinzi: ’Ik kan het wel even proberen samen te vatten. In het kort: als je voor de subsidieroute kiest, krijg
je 17% minder geld. Dat is zonde, daarom had ik geadviseerd om De Kikker eruit te halen, zodat je
meer geld overhoudt voor leuke dingen.’
Jan: ‘Het gaat om een ton, en volgens mij heeft de gemeente als voorwaarde gesteld dat het project
rondom De Kikker daaruit betaald wordt. We probeerden het in een deal te sluiten, maar dat blijkt niet
handig te zijn. We kunnen kijken of we er nog vanaf kunnen?’
Koos: ‘Laten we eerst even kijken of de truc van Wim de Jong mogelijk is. Zo niet, dan kunnen we
overwegen die opdrachtvorm te doen, vanwege het belastingvoordeel, dan houden we netto meer geld
over. Maar dan zitten we nog steeds boven die vijftigduizend, dus dat moet nog steeds aanbesteed
worden.’
Jan: ‘Laten we voor nu vaststellen dat de leden van deze vergadering weten dat het speelt, en dat het
een ingewikkeld probleem is dat we nu niet kunnen oplossen. Wordt vervolgd.’
Koos: ‘Gevolg is wel dat dingen die kunnen wachten, even geparkeerd moeten worden, want er is nu
weinig geld.’
Wanda vraagt of er nog bij andere fondsen subsidies zijn aangevraagd, buiten de gemeente om? Dit is
niet het geval. Jan voegt toe dat VO daar iemand voor nodig heeft die het klappen van de zweep kent,
en die is er nu niet. Dit is meteen een oproep: mocht iemand een fondsenwerver weten, draag die
vooral aan.

Nieuws Gemeente (Peter/Zinzi)(Convenant?)
Zinzi: ‘Er is een nationaal programma voor de komende twintig jaar, waarin schoon, heel, veilig een
belangrijk onderdeel is. Op een aantal hotspots kijken we hoe we dingen nu echt anders kunnen
aanvliegen, zoals bijvoorbeeld bij de Callandlaan. We zijn nu in de fase van uitvoering aanbeland, en
daarvoor zijn we als VO ook uitgenodigd om te kijken hoe dat uitvoeringsprogramma in zijn werk gaat.
Het rijk stopt ook veel geld in de pot, dus als het via de gemeente niet lukt, is dat misschien ook nog
een route die we kunnen bewandelen.’
Jan geeft het woord aan Jeroen, met wie hij een project is gestart.
Jeroen: ‘Wij merken in de wijk dat er een gebrek aan handhaving is. We hebben nu een hele hoop
mensen via allerlei constructies binnengehaald. Die lopen door de wijk en die signaleren en
rapporteren. Maar de rommel blijft liggen, en dat frustreert buurtbewoners. We hanteren echter een
systeem waarbij binnen 72 uur na melding opgeruimd moet worden. Dit houdt in dat bewoners dus in
principe 24 uur per dag vuil buiten kunnen zetten en dat er maar 1 dag is dat je het op kunt ruimen,
want anders valt het alweer binnen die 72 uur.
We hadden een team met mensen die rechtstreeks aan de WPT’s (wijkpraktijkteam) gekoppeld waren.
Die prikten in de wijk, maar hadden ook een auto dus konden naar bijplaatsingen gaan, en als mensen
zich afvroegen wanneer het groen weer eens gemaaid werd, schakelden ze daar een team voor in. Dat
werkte als een speer. Eigenaarschap was groot en er was meldingsbereidheid. Als er gemeld werd,
was het binnen 24 uur opgeruimd. Die teams proberen we weer terug te krijgen. Van de week hebben
we een gesprek gehad met Jan, Peter en Ron Blijleven. Helaas zijn de teams wegbezuinigd. We
hebben in dat eerste gesprek veel kenbaar kunnen maken, maar er is nog niet veel uitgekomen. Dat
heeft vooral te maken met geld, maar ook met inzet en via welke partij. We laten nog niet los en zijn op
zoek naar andere middelen om die teams terug te krijgen. We blijven in gesprek. Een deel van de
mensen die we hadden rondlopen, waren er vandaag voor het laatst. Die kwamen vanuit een
WPI-traject (Werk, Participatie en Inkomen) en er is nu zoveel werk, dat de instroom van mensen lager
is dan de uitstroom. Iedereen kan nu een baan krijgen. Enerzijds is dat jammer, want er zijn nu minder
mensen die rapporteren, aan de andere kant komt het goed uit omdat we niet de capaciteit hebben om
die meldingen op te volgen. Daar proberen we ons hard voor te maken.’



Jan voegt toe dat hij behoorlijk gefrustreerd raakte door die afspraak. ‘Er werd mij duidelijk hoe erg het
eigenlijk georganiseerd is in Amsterdam. Na de vergadering zag ik zeven blauwjassen over het vuil
heen lopen om te vergaderen. Als ze nou even gebukt waren om het op te ruimen, dan was het al beter
geweest, maar dat mogen zij niet. Er wordt dus heel veel gesignaleerd en rondgereden, we herkennen
het allemaal, maar we zien ook nog steeds heel veel bijplaatsingen staan want daar rijden ze gewoon
langs. Ik dacht nog: als die auto in de wijk van Jeroen een rondje had gereden in plaats van Pantar –
waarbij ik meereed, voor niets had ik het idee – dan was er meer opgeruimd geweest en het had
minder tijd gekost. Dan heb je geen melders of gastheren nodig. Gastheren mogen niets doen, maar
we hebben juist behoefte aan mensen die opruimen. Dus die opdracht moet anders.’
Zinzi: ‘Is dat niet ook een bewuste keuze? Als er continu een wagen rondrijdt die puinruimt, dan voelen
mensen zich niet genoodzaakt zelf hun rommel op te ruimen.’
Jan: ‘Dat is inderdaad de ernstige splijting waar we mee te maken hebben. Dat kan het ook
teweegbrengen. Maar het kan ook gebeuren dat als de straten opgeruimd zijn, je er minder snel dingen
bijzet.’

Maaien in Nieuw-West (Marion)
Jan: ‘Ik heb verwarring gezaaid in de BBV-app toen ik zei ”als je nou een grasmaaier ziet verschijnen,
maak dan foto’s van het gras voor en na het maaien en van het bedrijf dat het maaien deed.” De
gemeente heeft namelijk aan de onderaannemer opdracht gegeven om het gras voordat het gemaaid
wordt, op te ruimen. Wij zien echter zo vaak dat dat niet gebeurt en daarop zegt de gemeente: “bewijs
het maar”. En daar hebben we die foto’s nodig. We hebben een heterdaadje nodig.’

De schoonste straat (in Osdorp) (Sem/Jan)
Korte mededeling van Jan: ‘Dit is een project van Sem, die is er nu niet. Het project had 1 januari
moeten beginnen, maar is nu net pas van start gegaan. Bijna was het door een onenigheid tussen de
gemeente en Sem helemaal niet van start gegaan. Het was onduidelijk of het goedgekeurde en breed
ondersteunde plan wel kon worden uitgevoerd, daar zat een financiële constructie achter en
verantwoording van alles. Sem wilde er toen bijna mee stoppen. Dat vond ik toch wel heel vervelend,
want ik zie de Schoonste Straat van Osdorp ook als een begin voor Schoonste Straat Nieuw-West. Ik
heb geprobeerd te bemiddelen en dat is uiteindelijk gelukt. Sem heeft toegezegd de gemeente
tegemoet te komen, en de gemeente heeft het uiterste geboden om Sem de kans te geven wat tijd te
winnen om de opdracht financieel goed te onderbouwen zodat de gemeente dat kan accepteren. In de
Baarsjes en in Bos en Lommer bestaat al de Schoonste Straat, dus de gemeente weet al uit ervaring
dat het een duur project is. Het is logisch dat de gemeente kritisch is, het is bijv. ook wel de bedoeling
dat het geld van het buurtbudget binnen die buurt blijft, en bij mensen uit de buurt terechtkomt. Goed
leermoment geweest voor de toekomst.’

Volgende vergadering 25 mei
Deze vindt plaats in de Sering, een nieuwe locatie bij Sloterdijk.

Rondvraag
Marion: ‘Zijn er ontwikkelingen rondom de winkelwagentjes?’
Jan: ‘Er is een discussie over geweest in de BBV-app. Er is overigens nog geen oplossing naar voren
gekomen, maar we agenderen het voor de volgende vergadering.’
Wanda: ‘Ik mailde vorig jaar Dirk de Zwerfinator over onder andere het grasmaaien voordat er vuil
geruimd is, en hij vond dat een interessant punt. Hij zou het meenemen naar de conferentie in
Zandvoort, dus ik wil degenen die daar naartoe gaan, vragen of ze het voorbij horen komen morgen.
En of het nou inderdaad een milieudelict is, waar we de gemeente voor kunnen aanklagen. Tweede
punt dat ik zou willen bespreken is een soort posterophangdag. De posters van Ronald en wanneer er
bijv. grofvuil wordt opgehaald.’



Jan: ‘Bedoel je dan clandestien posters plakken?’
Wanda: ‘Die grote spandoeken van Ronald mogen bijv. bij haltes opgehangen worden en ik geloof dat
Anne nog wat posters die ze bij scholen ophangt overheeft.’
Larissa: ‘Kijk rond bij grofvuilplaatsingen voor hard plastic of lichtgewicht metaal, we kunnen het
allemaal gebruiken voor het kunstwerk op De Denise. Ik kom het graag bij je ophalen.’
Anne: ‘Ik wil graag een oproep doen voor 22 april; dan is er een buurtfeest bij broedplaats de Vlugt. Ik
doe daar zelf met m’n onderneming Studio de Maan videoworkshops, dus ik loop daar wel rond. Maar
ik kan dus geen prikgroepen begeleiden. Jan is ook aanwezig. Het zou wel leuk zijn als we mensen
kunnen informeren en enthousiast maken voor VO en prikken. Die omgeving kan best een prikgroep
gebruiken, want in het Gerbrandypark zie ik vaak genoeg zwerfvuil liggen.’
Jeroen: ‘Op maandag 1 mei organiseren we van 11-16 een veiligheidsdag op Plein 40-45. Alle
disciplines, politie, brandweer, ambulances, jongerenorganisaties zijn erbij. Er zijn kinderactiviteiten en
personeelwerving. VO hebben we uitgenodigd om mensen te informeren en misschien te rekruteren.’

Afsluiting (uiterlijk 21:00 uur)
Jan bedankt iedereen voor hun geduld en aanwezigheid en sluit de vergadering.


